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Protokoll från LSS-rådet 
Datum: 8 september 2021 

Tid: 14:00-16:30 

Lokal: Teams/LOKAL Stationsgatan 

 

Närvarande   
Namn Roll i LSS-rådet Organisation 
Loa Mothata Ordförande LSS-rådet Omsorgsnämnden 
Pia Ek  Vice ordförande i LSS-rådet. Funktionsrätt 
Leif Tallskog  Ordinarie ledamot Funktionsrätt 
Catarina Bernet Ledamot Funktionsrätt 

Omsorgsförvaltningen 
Protokoll 
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Närvarande   
Namn Roll i LSS-rådet Organisation 
Bo Wedin Ledamot Funktionsrätt 
Finn Hedman Ledamot Funktionsrätt 
Birgitta Anér Ersättare Funktionsrätt 
Barbro Lewin Ersättare Funktionsrätt 
Michael Jestin Adjungerad Ombudsman  Funktionsrätt 
Stig Rådahl Ordinarie ledamot Omsorgsnämnden 
Angelique Prinz 
Blix 

Ordinarie ledamot Omsorgsnämnden 

Joakim 
Strandman 

Ordinarie ledamot  Omsorgsnämnden 

Carina Juhlin Biträdande direktör Vård-och 
omsorgsförvaltningen 

Carita Öhman Handläggande tjänsteperson LSS-
rådet 

Vård-och 
omsorgsförvaltningen 

Joel Strandberg Sekreterare Vård-och 
omsorgsförvaltningen 

 

Inbjudna deltagare 
Lena Thalén, avdelningschef vård och omsorgsförvaltningen 
Karin Eduards, vård och omsorgsförvaltningen 
Anna-Terese Sporrong, vård och omsorgsförvaltningen 
Marianne Pira, vård och omsorgsförvaltningen 
Helena Hedman Skoglund, ordförande Utbildningsnämnden 

Mötespunkter 

1. § 60 Öppnande av möte 

Ordförande Loa Mothata öppnar mötet och hälsar alla välkomna till rådets 
sammanträde som sker digitalt. 

2. § 61 Val av justerare, tid och plats för justering 

LSS-rådet väljer Catarina Bernet till justerare. Datum för justering sätts till den 23 
september på Stationsgatan. 

3. § 62 Fastställande av föredragningslista 

Birgitta föreslår omsättning av chefer inom LSS-boende och dagligverksamhet som 
övriga frågor. 

Helena Hedman Skoglund bjuds in att informera under övriga frågor. 

LSS-rådet fastställde föredragningslistan 
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4. § 63 Nya Ledamöter 

LSS-rådet välkomnar Bo Wedin som idag är ordförande i Neuro Uppsala län och 
Catarina Bernet som är Ordförande i FUB Uppsala-Knivsta som nya ledamöter i LSS-
rådet 

5. § 64 Föregående mötesprotokoll (bilaga 1) 

Birgitta Anér lyfte frågan om uppföljningen av projektet att förebygga utmanande 
beteende från föregående mötesprotokoll. Vad händer/har hänt i frågan? Liselott var 
inte närvarande på mötet och frågan kunde därför inte besvaras. Birgitta lyfte att 
Funktionsrätt vill ha information i tid så att det finns möjlighet att agera, så inte frågan 
är överspelad när återkoppling väl kommer.  

LSS-rådet kan lägga föregående protokoll till handlingarna. 

6. § 65 Statistik 

Lena Thalén berättar att hon har deltagit i en samverkansgrupp tillsammans med 
bland annat Pia Ek och Michael Jestin. Lena presenterar en sammanställning av 
statistik över beslut som tidigare har efterfrågats av rådet. Michael berättar att han har 
gått igenom statistiken tillsammans med bland annat Jill Hägglund och ser att 
statistiken är något som vi behöver jobba med framöver. Michael föreslår att 
diskussionen kan fortsätta inom Funktionsrätt och sedan tar Michael och Pia det vidare 
till samverkansgruppen. Lenas sammanställning av statistik 2020 visar att insatser och 
antalet personer med verkställda LSS insatser ökar över tid  

Stig undrar om Lena har någon uppfattning om hur antalet beviljade beslut hade sett 
ut om Covid-19 inte hade brutit ut? Lena tror att det kunde varit en liten ökning, utifrån 
att vi blir fler medborgare i Uppsala kommun. 

Barbro påpekar att statistikuppgifterna är under en väldigt kort period.  Det hon ser i 
forskning är att brukare tappar beslut om STASS. Barbro önskar att få statistik från 
2006 då kommunen gick ifrån riktlinjen om STASS. Personer som har samma behov 
idag som tidigare får inte STASS-beslut idag. Barbro vill veta när riktlinjerna för STASS-
beslut ändrades.  

Lena flikar in att när myndigheten har sett på personerna med STASS-beslut så har de 
väldigt omfattande beslut som skiljer sig avsevärt från hemtjänst. 

Barbro undrar vad riktlinjen för STASS innefattar idag? Var är brytpunkten från 2006 till 
dagens läge och när ändrades riktlinjerna? 

Lena berättar att personlig assistans står för flest avslag. En orsak till det är att praxis 
har ändrats bland annat för de grundläggande behoven. Myndigheten har tittat på 
beslut från år 2009, 2015, 2020, slutsatsen som dras är att personerna som har beslut 
om personlig assistans idag har fler timmar i besluten än tidigare.  

Leif undrar vad som är skälen till avslag för bostad med särskild service? Om det är 
kommunens brist på bostäder med särskild service som ligger bakom?  Lena berättar 
att det inte är på grund av bostadsbrist. Det är utifrån personkretsen. När handläggaren 
tittar på en ansökan och om sökande inte tillhör personkretsen, så tittar handläggaren 
inte på rätten till insats. 

Barbro replikerar om personkrets tillhörighet. Hon har exempel på personer som har 
stora intellektuella nedsättningar men ändå inte tillhör personkretsen. Det är svårt att 
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få intyg från psykologer eftersom habiliteringen inte vill skriva intyg till kommunen. I 
det fallet fungerar inte samverkan mellan kommun och region. Även när psykologer 
beskriver behoven tar inte handläggaren med det. Barbro vill få reda på om intygen 
spelar någon roll, eller läggs intygen bara till akten av handläggaren.  

Ja intygen är vägledande hur de ska bedöma rätten till insats replikerar Lena. 

Frågan kommer upp om hur många av avslagen som går till förvaltningsrätten och hur 
många blir beviljade där. 

Omprövningar har skett för 20 personer som helt fått avslag. Av de fick 11 avslag i 
förvaltningsrätten. En person har beviljats i förvaltningsrätten men fick avslag i 
kammarrätten, en person som valde att inte överklaga och resterande är i pågående 
process. Det flesta beslut i förvaltningsrätten går till nämndens fördel. 

Michael gör ett tillägg till Barbros synpunkt. När de har haft samtal med handläggare 
har det framkommit vikten av intyg från psykologer. Det är en fråga som 
samverkansgruppen myndighet/Funktionsrätt ska arbeta vidare med. Det kommer 
även en studiecirkel i hur man kan ansöka LSS-insats. 

7. § 66 Föreskrift LSS-rådet 

Rådet beslutar att punkten föreskrift för LSS-rådet utgår och kommer att beredas i ett 
extrainsatt arbetsutskott. LSS-rådets ledamöter ska få möjlighet att ta del av förslaget. 

8. § 67 Information om utvecklingsplan för vård och omsorg 

Karin Eduards som är ny välfärdsutvecklare i vård- och omsorgsförvaltningen berättar 
om arbetet med utvecklingsplan för vård och omsorg. Marianne Pira och Anna-Therese 
Sporrong deltar också för att berätta mer om arbetet med utvecklingsplanen.  Karin 
börjar med att presentera sin bakgrund.  

Anna-Therese och Marianne tackar så mycket för synpunkter i arbetet med att ta fram 
utvecklingsplanen. Michael tycker att utvecklingsplanen är bra men väldigt bred och 
generell. Michael undrar hur de ska arbeta med målet att medarbetare har rätt 
kompetens.  

Karin berättar att förvaltningen behöver arbeta mer med kompetensutveckling. 
Genom bland annat individuell kompetensutvecklingsplan, lärande på arbetsplatser 
och undersöka vad medarbetarna behöver få utbildning i från externt håll, men även 
arbete med kompetensförsörjningsplan. Hur kan vi säkra att vi levererar rätt kvalitet 
och vad är kvalitet, för brukare och i arbetsliv. 

Loa tackar för föredragningen. 

Leif tycker att det är bra att det står i dokumentet behov av utbildning hos personal och 
att omsorgsnämnden ska stötta i goda levnadsvanor. Leif betonar att det inte får bli 
styrning utan istället stöd och respekt för individen. En annan fråga är digitalisering. 
Det finns de personer som inte kan eller vill ta till sig ny teknik eller arbeta på det vis om 
krävs. Då måste man säkerställa att det fungerar ändå, så att inte digitaliseringen tar 
över.   

Karin tackar för synpunkterna. 

Pia undrar om vad Karin har för möjlighet att påverka. 
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Karin berättar att nämnden har bestämt att tjänsten som välfärdsutvecklare ska 
tillsättas och hon rapporterar till ledningsgruppen. Karin är anställd organisatoriskt 
under Åsa Markström och ska bevaka både externa utförare och egen regi.  

Michael replikerar apropå Leifs kommentar om goda levnadsvanor. Det Funktionsrätt 
har diskuterat tidigare är ett friskvårdsbidrag för brukare med daglig verksamhet. För 
att kunna stötta brukare till goda levnadsvanor. 

Birgitta lyfter fram att den fysiska miljön också påverkar brukarens hälsa, till exempel 
stökiga grannar som skapar stress eller personal som inte kan bemöta brukaren 
korrekt. God hälsa handlar inte bara om egna val. Birgitta berättar även att de försöker 
samverka med regionen och habiliteringen och få till ett samarbete.  

Leif undrar hur samverkan sker mot externa aktörer? 

Karin förklarar att eftersom det är nämnden som har tillsatt tjänsten, så gäller det hela 
nämndens ansvar. Detta ska komma alla brukare i kommunen till del och inte bara 
egen regi men formerna för detta har inte hunnit växa fram ännu. 

9. § 68 Information om vad som är på gång förvaltning/Funktionsrätt 

Michael Jestin informerar om två saker.  

Funktionsrätt har startat upp en studiecirkel som heter ”Lär dig söka insats enlig Sol 
och LSS”, tillsammans med studiefrämjandet. Studiecirkeln handlar om hur man 
ansöker om insats och startar i oktober och sex tisdagar i rad. Studiecirkeln riktar sig 
både för personer som söker insats för sig själv och för närstående. Barbro är 
cirkelledare samt några till. 

Filmen livet i en LSS bostad har setts av nästa 1000 personer.  Fråga kommer upp hur 
den används av nämnd och förvaltning. Pia berättar att det har varit ett stort intresse 
för filmen även nationellt. Uppmaning att den visas i utbildningssyfte. 

Loa tackar och tror att det kan vara lärorik.  

Pia informerar från konferensen om brukarrevision. Det är viktigt att brukarrevisorer 
som inte är anställda i kommunen deltar, eftersom det inte blir bra om man granskar 
sig själv. Förslag från Funktionsrätt är att utbilda brukarrevisorer två gånger per år. 
Regionen vill delta och även sprida informationen till andra kommuner i länet. 
Brukarrevisionen ska göras fyra gånger per termin och det är viktigt att följa upp där vi 
har kända anmärkningar.   

Pia önskar återkoppling i hur kommunen har arbetat vidare med brukarråden, ta 
makten vidare, funkiscentralen, delaktighetsslingor och brukarrevisionen. 

Birgitta berättar om funkiscentralen som är en dagligverksamhet, där de får in 
synpunkter från både anhöriga och brukare som de försöker vidarebefordra rätt i 
kommunen. Ett ärende som tillkommit är att handläggare ofta byts och att den 
enskilde inte får information om det eller vem som tar över som handläggare. Ett 
förslag är att skapa en rutin där information skickas ut till brukare när handläggare 
byts. Birgitta önskar att förslaget om information vid byte av handläggare tas vidare. 

Pia berättar att funkiscentralen fångas frågor upp som deltagarna vill skicka vidare till 
LSS-rådet.  Därför önskas tiderna till AU i god tid för att kunna planera bättre. 

Loa säger att AU kan planeras ett år framåt. 

Loa tackar för informationen och lägger det till handlingarna.  
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Information från vård- och omsorgsförvaltningen. Carita informerar om att 
anhörigcentrum har ett uppdrag som utgår från äldrenämnden men omfattar även 
omsorgsnämndens ansvarsområden. Tidigare har uppdraget inte omfattat att stödja 
barn och unga. Nu ändras det och förvaltningen har sökt och fått pengar för att starta 
upp hur man ska bemöta barn och unga som anhöriga. Projektdirektivet sträcker sig 
fram till årsskifte och ska därefter implementeras i befintlig verksamhet på 
anhörigcentrum. 

10. § 69 Övriga frågor 

Birgitta undrar över omsättningen av verksamhetschefer på dagligverksamhet och 
bostad med särskild service. Hon har fått information om att det är stor omsättning på 
verksamhetschefer. Frågan till förvaltningen är hur det kommer sig att det är stor 
omsättning på vissa verksamheter och hur arbetar förvaltningen för att det ska vara 
kontinuitet?  

Loa tycker att det är en viktig synpunkt och att vi tar med oss frågan om kontinuitet. 
Catarina tillägger att de ser hög omsättning även på korttidshem.  

Helena Hedman Skoglund kommunalråd och ordförande i utbildningsnämnden 
presenterar sig. Helena berättar att de inte har samverkat lika bra i 
utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden har arbetat på ett annat sätt men de har 
arbetat för att få enklare strukturer och för att elever och anhöriga ska få de rätta 
kontakterna vid rätt tillfälle. Helena har samverkat med bland annat Michael. 
Utbildningsnämnden har olika forum och kontaktytor och inför beslut som påverkar 
brukare med funktionsnedsättning ska de ta kontakt med samverkansparter i forum.   

Stig undrar om alla skolor är handikappanpassade?  

Helena kan inte lova att det är uppfyllt helt och hållet idag och behöver kontrollera 
frågan med skolfastigheter. 

Leif påpekar att det inte bara är den fysiska tillgängligheten, utan även att arbetsmiljön 
i skolan är viktig. Hur det ser ut med stök, dämpade färger och trängsel. Helena håller 
med och berättar att arbetet pågår och att man i nya skolor ska ta hänsyn till elver med 
NPF. Till exempel att kunna ha struktur och mindre sammanhang. Det som är bra för 
en elev med NPF är bra för alla. 

Loa tackar och hälsar Helena välkommen åter igen. 

Leif undrar om det är nödvändigt att nämnden behöver ta beslut om föreskriften i 
oktober. 

Loa svarar att eftersom föreskriften ska tas i KS så måste den först beslutas i 
omsorgsnämnden. Loa framhåller att vi måste arbeta tillsammans för målgruppen. 

 

 

 

 

 
 
 



Sida 7 (7) 

X
Joel Strandberg
Sekreterare

 

X
Loa Mothata
ordförande

 

X
Catarina Bernet
justerare
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